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Wielu z nas sądzi, że ma ra-
cję we wszystkim. Tymczasem 
ludzie mylą się od wieków, 
nawet eksperci. Na początku 
XX wieku francuski marszałek 
Ferdinand Foch nazwał samo-
loty zabawkami bez znaczenia 
dla wojska, a William Preece, 
późniejszy główny inżynier 
brytyjskiej poczty, z równą 
mocą zapewniał, że „Ame-
rykanie potrzebują telefonu, 
my nie. Mamy mnóstwo po-
słańców”.

To dlatego uważam, że pod-
czas realnej oceny rzeczywi-
stości, trzeba zakładać swoją 
omylność. Historia pokazała, 
że ludzie o niezachwianej 
pewności wymyślają i wpro-
wadzają w życie skrajne ide-
ologie, a błędy umożliwiają 
rozwój. To z nietrafnego po-
strzegania rzeczywistości bie-

rze się postęp, co doskonale 
oddaje spostrzeżenie Alberta 
Einsteina: „Gdy wszyscy wie-
dzą, że coś jest niemożliwe, 
przychodzi ktoś, kto o tym nie 
wie, i on to robi”. Czasem po-
myłka kieruje nas na zupełnie 
nowe drogi. Kolumb płynął do 
Indii, a odkrył Amerykę.

Niestety żyjemy w świe-
cie, w którym nasze zawsze 
musi być na wierzchu. Każ-
da wymiana poglądów to w 
powszechnym mniemaniu 
gra o sumie zerowej, w której 
zwycięstwo jednych przynosi 
ujmę drugim. Dlatego nigdy 
dość powtarzania, że można 
różnić się pięknie. Dowiódł 
tego Jan XXIII – gdy ludzie 
nie byli w stanie się nadziwić, 
z jaką życzliwością traktuje 
pewnego francuskiego „li-
bertyna”, papież mówił: „Cóż 
nas dzieli? Tylko poglądy, to 
tak niewiele”.

Łamy „Nowin” są otwarte 
dla wszystkich, nas nie dzielą 
poglądy, a rację ma tylko nasz 
czytelnik. Zapraszam do lek-
tury kolejnego wydania na-
szej gazety.

Tomasz Miroński 
redaktor naczelny 

t.mironski@nowiny24.net
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Nie do końca udane negocjacje Zarządu Województwa z Komisją Europejską

Zarząd Województwa 
Wa r m i ń s ko - M a z u r -
skiego otrzymał zgodę 
Komisji Europejskiej 

między innymi na sfinan-
sowanie projektu zwięk-
szającego bezpieczeństwo 
w ruchu lotniczym w Porcie 
Lotniczym Olsztyn-Mazury. 
Niestety lotnisko w Szyma-
nach od lat generuje straty. 
Według portalu Pasażer.com 
w 2018 roku zabrakło 23 mi-
lionów złotych. W 2019 roku 
samorząd województwa war-
mińsko-mazurskiego musiał 
dopłacić do funkcjonowania 
lotniska kolejne 13 milionów 
złotych. Plan Generalny Lot-
niska i Strategia Rozwoju 

Portu zakładały osiągnięcie 
progu rentowności w 2027 
roku. Jednak lotnisko w Szy-
manach nadal wymaga do-
finansowywania z budżetu 
samorządu województwa. 
W tym roku kwota ta ma 
wynieść około 20 milionów 
złotych. I chociaż w sezonie 
wakacyjnym ruch pasażerski 
był dość spory, to lotnisko 
generuje coraz większe stra-
ty. Wydaje się być jasne, że 
biedny samorząd wojewódz-
twa warmińsko-mazurskiego, 
który ma swoje problemy ko-
munikacyjne, nie powinien 
łożyć milionów złotych na 
transport lotniczy, kiedy nie 
ma transportu autobusowe-
go i gdy drogi wojewódzkie są 
często w fatalnym stanie. Wy-
daje się, że dla mieszkańców 
i przedsiębiorców bardziej 
korzystne byłoby zainwesto-
wanie tych środków unijnych 
w poprawę stanu dróg woje-
wódzkich, rozwój transportu 
autobusowego i kolejowego, 
czyli tego, co na co dzień 
dotyczy większej liczby osób.

Kolejnym problemem w ne-
gocjacjach z kierownictwem 

Dyrekcji Generalnej ds. Po-
lityki Regionalnej i Miejskiej 
z Komisji Europejskiej były 
środki na inwestycje w por-
cie w Elblągu. Oczywiście 
odpowiednie zapisy znalazły 
się w projekcie programu 
regionalnego na lata 2021-
2027 jako niezbędny element 
rozwoju portu w Elblągu po 
budowie kanału żeglugowe-
go przez Mierzeję Wiślaną. 
Jednak już na etapie rozmów 
okazało się, że Komisja Eu-
ropejska ma zastrzeżenia, 
że wcześniejsze centralne 
inwestycje na tym obszarze 
nie spełniły wszystkich wy-
mogów środowiskowych. Póki 
co przekreśla to możliwość 
przekazania ok. 200 milionów 
złotych z funduszy unijnych 
na modernizację portu w El-
blągu. 

Główną szansą rozwoju dla 
naszego regionu jest przede 
wszystkim infrastruktura 
związana z budową kanału 
żeglugowego przez Mierzeję 
Wiślaną. Następstwem tego 
winny być dalsze inwestycje 
związane z portem w Elblą-
gu. Należy przygotować go do 

pracy tak aby miał faktycznie 
szansę stać się IV portem 
morskim Polski. Historycz-
nie Elbląg był miastem por-
towym obsługującym statki. 
Należy zrobić wszystko aby 
ten stan przywrócić. Wszyst-
kie miejscowości, które znaj-
dują się nad Zalewem Wiśla-
nym, powinny skorzystać na 
tej zmianie cywilizacyjnej, 
jaką jest celowościowa inwe-
stycja budowy kanału żeglu-
gowego wraz z pogłębieniem 
toru wodnego w Elblągu 
i modernizacją elbląskiego 
portu. To da impuls do roz-
woju całego regionu. 

Poza przedstawionymi nie-
powodzeniami negocjacyjny-
mi Zarządu Województwa, 
są też i optymistyczne wia-
domości. Przede wszystkim 
Komisja Europejska przy-
stała na wnioskowaną przez 
samorząd województwa pulę 
środków na drogi, która uzu-
pełniona wydatkami na trans-
port publiczny, tabor, ścieżki 
rowerowe i bezpieczeństwo 
wyniesie ponad 385 mln 
euro. Mimo środków prze-
znaczanych co roku na drogi 

słaba dostępność komunika-
cyjna to nadal duży problem 
naszego regionu. 

W programie są też inne 
przedsięwzięcia komunika-
cyjne. Jest też zielone świa-
tło i możliwość finansowania 
działań na szlakach wodnych 
mających na celu poprawę 
bezpieczeństwa użytkow-
ników, utrzymanie dobrego 
stanu wody oraz wzmoc-
nienie brzegów systemu 
wodnego kanału Elbląskiego 
i Wielkich Jezior Mazur-
skich. Uzgodniono również 
możl iwość urządzania 
i zagospodarowania terenów 
bezpośrednio wokół jezior 
i łączących je kanałów, rzek 
i Zalewu Wiślanego. Łącznie 
na prace na kanale i jeziorach 
zaplanowano dofinansowanie 
w wysokości blisko 112 mln 
euro. Komisja Europejska 
zapewniła również prefe-
rencyjną formę finansowania 
projektów dla firm prowadzą-
cych działalność w powiatach 
znajdujących się na ponad 
208-kilometrowej granicy 
województwa z Federacją Ro-
syjską.

Ponadto nasz region otrzy-
mał zgodę na sfinansowanie 
budowy Północnego Cen-
trum Psychiatrii Dziecięcej 
w Ameryce. Zaplanowane 
środki na ten projekt to ok. 
12,9 mln euro. Łącznie w ob-
szarze zdrowia otrzymaliśmy 
jako województwo ponad 50 
mln euro. Mamy też zgodę 
na kontynuowanie rozwoju 
funkcji uzdrowiskowej w re-
gionie oraz środki na przyjęte 
przez zarząd województwa 
projekty strategiczne, takie 
jak szlaki kulturowe, w tym 
Szlak Kopernikowski wraz 
z Europejskim Centrum 
Copernicus we Frombor-
ku. Na kulturę i turystykę 
ma zostać przeznaczonych 
104 mln euro. Program re-
gionalny na lata 2021-2027 
Fundusze Europejskie dla 
Warmii i Mazur duży nacisk 
kładzie również na szeroko 
pojętą gospodarkę, gdzie 
przeznaczono blisko ćwierć 
miliarda euro.

Dr Marcin Kazimierczuk
Radny Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego

Proces konstruowania i uzgadniania z Komisją Europejską programu regionalnego na lata 2021-2027, Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur, trwał ponad dwa lata. Nic 
dziwnego, ponieważ pula funduszy europejskich w tej perspektywie finansowej dla naszego regionu jest historycznie wysoka i wynosi blisko 1,8 mld euro. 

Mija czwarty rok samorzą-
dowej kadencji. Zwykle o tej 
porze bylibyśmy już po kolej-
nych wyborach. W tym roku 
jest inaczej. Bo nie dość, że 
samorządowa kadencja zosta-
ła wydłużona do pięciu lat, to 
jeszcze dodatkowo rządzący 
postanowili przedłużyć ją do 
kwietnia 2024 r. (ze wzglę-
du na odbywające się w 2023 
roku wybory parlamentarne).

Tak czy inaczej wyczuwalne 
jest, że wkraczamy już poma-
łu w kampanię wyborczą. Za-
równo tę do Sejmu i Senatu, 
jak i tę do lokalnych samo-
rządów.

Zbliżający się rok będzie 
trudny dla rządzących naszy-
mi małymi ojczyznami. Kry-
zys tak dobrze widoczny już 
dzisiaj, nasili się w kolejnych 
latach. Nic nie wskazuje na 
to, że inflacja będzie mala-
ła. Istnieje ryzyko większego 
bezrobocia. A wielu z nas 
drży przed nadchodzącą 
zimą, mrozami i rachunka-
mi za ogrzewanie mieszkań. 

Tak chętnie realizowane 
w roku wyborczym inwe-
stycje, tym razem nie będą 
raczej częste. A budżety, 
w których planowano chętnie 
wydatki, będą musiały spiąć 
się skromniej.

Tym bardziej przyjrzyjmy 
się temu, co udało się na-
szym włodarzom zrealizo-
wać do tej pory. Zaś przed-
wyborcze przecinanie wstąg 
niech będzie jedynie kropką 
nad i.

Wojciech Andrearczyk  

Skoro mamy piłkarskie Mi-
strzostwa Świata to… jak tu nie 
podejmować tematu piłki? No nie 
da się. Niestety nie będzie opty-
mistycznie, bowiem patrząc na 
pierwszą turę spotkań grupowych 
nasza reprezentacja wypada dość 
blado. Jałowa, zachowawcza gra, 
bez porywów, jak to mówią o sty-
lu trenera Michniewicza – typowa 
gra „na lagę”. I na nic nam się zda 
jeden z najlepszych piłkarzy świa-
ta w kadrze. Bo żeby wygrywać – 
najpierw trzeba tego chcieć. A ja 
mam wrażenie, że w polskiej ka-
drze od dłuższego czasu panuje 
jedynie przekonanie, że „jakoś to 
będzie”. Jest lansik w telewizji, 

dodatkowe wpływy z reklam, tylko 
gry brakuje. I nie chodzi o pomysł 
na grę, a raczej o chęci. Pamiętam 
jak w pierwszym naszym meczu 
na Mistrzostwach Europy we 
Francji (2016) błysnął Bartek 
Kapustka, który zagrał tylko dla-
tego, że Kamil Grosicki był świe-
żo po kontuzji. Młody pomocnik 
został okrzyknięty najlepszym 
zawodnikiem spotkania, a po-
chwał nie szczędziły mu gwiazdy 
światowego futbolu. Tymczasem 
w następnym meczu (z Niem-
cami) bohater meczu z Irlandią 
siadł na ławce i wszedł na samą 
końcówkę zmieniając „Turbo-
Grosika”. Być może wtedy wła-
śnie selekcjoner złamał ciekawą 
karierę ambitnego, walecznego 
chłopaka. Dziś znów mamy kilku 
„Kapustków” w kadrze, ale i oni 
nie błysną. Bo bohater musi być 
tylko jeden. Albo on, albo… nikt. 
Dlatego uważam, że marzenia 
o byciu „czarnym koniem” znów 
możemy odłożyć na przyszłość. 

Marek Szymański

Wkraczając w kryzysowy rok Czarny koń znów nam odjechał?

Czytaj nas 
codziennie

info.mragowo.pl
nowinybartoszyce.pl 
nowinyketrzyn.pl 

nowinylidzbark.pl 
portalbraniewo.pl
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Mieszkańcy Nowej Pasłęki mówią o cudzie. Bo choć ogień zniszczył część wyposażenia świątyni, zaś dym okopcił wszystko, co znajduje się wewnątrz, to jednak nie 
rozprzestrzenił się na cały budynek.

Najpierw był cud. Teraz potrzebny remont
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Świeżo upieczony wicemistrz świata 
doceniony przez burmistrza

Burmistrz Niedziół-
ka  pogratulował mię-
dzynarodowego sukcesu 
Wiktorowi i jego trene-

rowi  Jerzemu Pruszyńskie-
mu. Młody kętrzynianin zajął 
drugie miejsce w  Mistrzo-
stwach Świata Sportów Wrot-
karskich w konkurencji Clas-
sic Junior Men  oraz trzecie 
miejsce w konkurencji Battle 

Junior Men.  —  To trofeum 
jest potwierdzeniem ogrom-
nego talentu i powodem do 
wielkiej dumy nie tylko dla 
drużyny oraz trenera, ale 
także dla całej lokalnej spo-
łeczności — powiedział bur-
mistrz Niedziółka.

Zawody wyłaniające  naj-
lepszych wrotkarzy na świe-
cie odbyły się na przełomie 

października i listopada w 
Buenos Aires. Wzięli w nich 
udział zawodnicy z 60. kra-
jów. Wśród reprezentantów 
naszego kraju znalazł się też 
uczeń  I LO im. Wojciecha 
Kętrzyńskiego. W Argentynie 
Polacy zdobyli łącznie sie-
dem medali (2 złote, 3 srebr-
ne i 2 brązowe) – dwa z nich 
przywiózł Wiktor.

Wiktor Smosarski, świeżo upieczony wicemistrz świata, został doceniony przez 
burmistrza Kętrzyna Ryszarda Niedziółkę.

Kętrzynianin Wiktor Smosarski zdobył dwa medale podczas Mistrzostw Świata w Argentynie. 
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Gdy wybuchł pożar – nikt 
o nim nie wiedział. 
Dopiero 11 listopada, 
kilkanaście minut po 

godzinie 11:00, efekt działania 
ognia odkryli wierni, którzy 
przyszli na nabożeństwo. Na 
miejscu strażacy potwierdzili, 
że doszło wcześniej do pożaru 
wewnątrz obiektu – przy jed-
nym z bocznych ołtarzy.

Mieszkańcy wsi mówią 
o cudzie. Bo choć ogień 
zniszczył część wyposażenia 
świątyni, zaś dym okopcił 
wszystko, co znajduje się 
wewnątrz, to jednak nie 
rozprzestrzenił się na cały bu-
dynek. Dlaczego tak się stało? 
Wyjaśnili to strażacy – pożar 
wygasł prawdopodobnie z 
braku jednego ze składników 
niezbędnych do procesu spala-
nia – braku tlenu.

Dymy pożarowe oraz sadza 
pozostawiły namacalne zniszc-
zenia wewnątrz świątyni. 
Spaliła się prawa część ołtarza 
wraz z obrazem Matki Boskiej, 
spłonął podest oraz okopcone 
zostało całe wnętrze. Cała 
świątynia wymaga gruntow-
nego czyszczenia oraz od-

malowania. Potrzebna jest od-
budowa ołtarza oraz podestu, 
znajdujące się w zakrystii or-
naty i wszystkie wyposażenie 
również jest osmolone. Na tę 
chwilę nie wiadomo w jakim 
stanie są organy znajdujące się 
na chórze.

Kościół jest od 1993 r. na 
liście zabytków, ponieważ 
liczy sobie niemal 100 lat, a 
figury i obrazy znajdujące się 
we wnętrzu są dużo starsze. 
Remont kościoła wymaga 
dużych nakładów finansowych. 
Stąd każdy – kto może i chce – 
proszony jest o wsparcie.

Wojciech Andrearczyk

JEST ZRZuTKA – MOżECIE 
WESPRZEć
Radny Rady Gminy Braniewo 
Krzysztof Kozłowski urucho-
mił zbiórkę pieniędzy, aby 
pomóc w zebraniu funduszy 
na remont kościoła w Nowej 
Pasłęce. Pieniądze można 
wpłacać za pośrednictwem 
platformy ZRZuTKA.PL – na 
stronie https://zrzutka.pl/
remont-spalonego-kosciola
-pw-matki-boskiej-milosier-
dzia-w-nowej-pasleceWnętrze kościoła jest mocno okopcone, spłonęła część ołtarza wraz z obrazem
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Kolejne miliony pozyskane przez Kętrzyn

Na Ogrodowej ruszyły prace remontowe

Mała inwestycja – duża radość

Do tego w ramach robót 
budowlanych na ul. Ba-
torego zostanie utwo-
rzona infrastruktura 

typu Park&Ride oraz nowe 
miejsca parkingowe.

– Dziękuję moim pracownikom 
za zaangażowanie w ten projekt. 
Dopełnia on pewien dokładnie 
określony przez nas plan dzia-
łania. Można powiedzieć, że w 
przyszłym roku nasze miasto 
będzie jednym wielkim placem 
budowy – mówi Ryszard Nie-
dziółka, burmistrz Kętrzyna. 
–    Budowa ulicy Ogrodowej, 
Jagiełły, Batorego, Wiejskiej i 
Pieniężnego, do tego Ogród Eko-
logiczny i duże zadanie wokół je-
ziorka z restauracją nad wodą, 
tężnią solankową i tarasem wi-
dokowym. To wszystko za chwilę 
się zacznie – dodaje włodarz.

Przypomnijmy, że 2 elektryki to 
kolejne już autobusy niskoemi-
syjne, które trafią do Kętrzyna, 
bowiem cztery nowe pojawią się 
już w grudniu bieżącego roku. 
Z kolei ten projekt wart jest 9,2 

mln zł. Szacowana wartość no-
wego zadania to 11 milionów 
złotych. Niemal 9 mln zł po-
chodzić będzie ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regio-
nalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko-Ma-
zurskiego na lata 2014-2020.

– Sięgnęliśmy po resztki środ-
ków unijnych z tego programu, 
właściwie wyczyściliśmy tym 
projektem pulę środków i bar-
dzo się z tego powodu cieszę 
–  mówi Maciej Wróbel, z-ca 
burmistrza, który odpowiada w 
magistracie za ten projekt. – To 
zadanie dość duże, ale też wy-
magające od nas ekspresowego 
tempa, bo wszystko musimy 
zrobić w niecały rok   – doda-
je samorządowiec.

Dlatego samorząd już wcze-
śniej ogłosił przetarg na prace 
drogowe. Wygrała go firma Stra-
bag oferując 5,5 mln zł. Druga 
część przetargu dotycząca au-
tobusów zostanie ogłoszona do 
końca listopada.

Burmistrz Kętrzyna Ryszard Niedziółka podpisał z Marszałkiem Województwa Warmińsko - Mazurskiego umowę na realizację kolejnej ważnej inwestycji. Dzięki prawie  
9 milionowemu dofinansowaniu przebudowana zostanie ulica Jagiełły, ulica Batorego, a samorząd zakupi dwa kolejne elektryczne autobusy wraz ze stacjami ładującymi.

Wykonawca budowy - firma 
Budokop Beton Lidzbark 
Warmiński weszła na plac 

budowy i rozpoczęła pracę. Uli-
ca Ogrodowa czekała na remont 
prawie 20 lat. Wraz z nową na-
wierzchnią powstaną też chod-
niki, bezpieczne przejścia dla 
pieszych, kanalizacja deszczowa, 
przystanki autobusowe, oświe-
tlenie, a także ścieżki rowerowe 
i zatoki parkingowe na minimum 
60 aut.

– Niedługo zmieni się tu or-
ganizacja ruchu, więc proszę 
o ostrożność i uwagę – mówi 
Ryszard Niedziółka, burmistrz 
Kętrzyna. 

Wartość zadania to prawie 
11 miliona złotych. Zadanie 
jest finansowane w 96% z 
Polskiego Ładu i Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokal-
nych. Nieco ponad 400 tysię-
cy złotych to wkład własny 
miasta. 

Miejsce to zostało wybrane 
nieprzypadkowo – wielu 
mieszkańców to osoby 

po 60 r.ż. Od dziś będą one 
mogły zadbać o swoje zdrowie 
i sprawność fizyczną korzy-
stając z nowego „fit parku”. 
W parkju stanęły urządzenia 
sportowo-rehabilitacyjne, ta-
kie jak podwójne koła Tai Chi, 
Twister, Wahadło, Wioślarz, 
Podwójna ławka z dwoma ro-
werkami (pedałami), mostek 
dla równowagi a także urzą-
dzenia dodatkowe: ławka z 
oparciem, stojak na rowery i 
kosz na śmieci. 

– Cieszymy się, że możemy 
oddać do użytku Seniorów 
nowe miejsce, w którym będą 

mogli zarówno poćwiczyć, jak 
i odpocząć. Ta siłownia to do-
skonałe uzupełnienie naszych 
pozostałych inicjatyw dla osób 
starszych  – mówi Ryszard 
Niedziółka, burmistrz Kę-
trzyna. 

Wartość inwestycji wynosi  
35 tys. zł a otrzymane dofinan-
sowanie w ramach konkursu 
„Małe granty na infrastrukturę  
sportową w województwie war-
mińsko-mazurskim w 2022 r.” 
stanowi kwotę 17 500 zł.

Kętrzyńscy Seniorzy mogą już korzystać z siłowni, która powstała w Parku Diehla. 
Specjalnie dostosowane urządzenia służą do ćwiczeń dla osób starszych. 
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Uroczyste otwarcie zrewitalizowanego parku w Rogitach
ROGITY. Mieszkańcy oraz goście odwiedzający podbraniewskie Rogity mogą już korzystać z aktywnego wypoczynku na 
świeżym powietrzu w zrewitalizowanym parku w Rogitach.

Z tej okazji wójt Gminy Bra-
niewo Jakub Bornus i se-
kretarz Krzysztof Łabuda 

spotkali się z pracownikami 
Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Braniewie, aby 
wręczyć im symboliczną różę 
i coś słodkiego. Dziękując 
im za troskę o mieszkańców 
gminy i wspieranie ich każ-
dego dnia. 

Pracownicy GOPS realizu-
ją wiele projektów i zadań z 

ogromnym oddaniem i wraż-
liwością. Są to pracownicy 
socjalni, asystenci rodziny, 
opiekunowie w miejscu za-
mieszkania, a także pracowni-
cy administracyjni jednostki.

Wójt i sekretarz życzyli wielu 
sukcesów w życiu osobistym 
i zawodowym i dziękowali za 
zaangażowanie oraz codzien-
ną trudną i odpowiedzial-
ną pracę.

Inf. prasowa UG w Braniewie

To wyjątkowy dzień, który 
powinien skłonić do re-
fleksji na temat tego, jak 

dużo zawdzięczamy osobom 
w starszym wieku. Seniorzy 
pełnią bardzo ważną rolę w 
społeczeństwie, dlatego za-
sługują na szczególne wyróż-
nienie.

Na uroczystości Kapituła 
Konkursowa przyznała tytuł 

Aktywnego Seniora Powia-
tu Braniewskiego. Tytuł ten 
otrzymała Danuta Sibiga. 
Przyznano również dwa wy-
różnienia. Otrzymały je Hali-
na Orłowska i Bożena Salitra. 
Wyróżnione osoby otrzymały 
upominki i podziękowania od 
wójta Gminy Braniewo Jaku-
ba Bornusa.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Dzień Pracownika Socjalnego

Braniewski Dzień Seniora

Różę otrzymała także Małgorzata Wojtas, kierownik Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Braniewie

Seniorzy z gminy Braniewo uczestniczyli w obchodach Braniew-
skiego Dnia Seniora

21 listopada przypadał Dzień Pracownika Socjalnego. 
To święto tych osób, które każdego dnia okazują 
empatię i wrażliwość na potrzeby innych ludzi.

Delegacja seniorów z Gminy Braniewo uczestniczyła w 
obchodach Braniewskiego Dnia Seniora w Braniewskim 
Centrum Kultury.
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Na uroczyste otwarcie 
parku licznie przybyli 
mieszkańcy oraz za-
proszeni goście. Do 

wspólnego symbolicznego 
przecięcia wstęgi wójt Gminy 
Braniewo Jakub Bornus zapro-
sił kierownika biura Zarządu 
Lokalnej Grupy Działania 
„Wysoczyzna Elbląska” Bar-
tłomieja Ziębę, wykonawcę tej 
inwestycji – prezesa Zarządu 
Spółki PERiG Roberta Mir-
kowskiego, przewodniczącego 
Rady Gminy Braniewo Stani-
sława Żołędziewskiego oraz 
sołtysa Sołectwa Rogity Ceza-
rego Świerdzewskiego.

Historia i zabawa
Tuż po części oficjalnej na 

wszystkich czekał tort, a na-
stępnie przedstawiciele Towa-
rzystwa Miłośników Braniewa 
– Zbigniew Kędziora i Dorota 
Olbryś – przedstawili krótki 
wykład na temat historii parku.

Po wykładzie, tanecznym 
krokiem do wspólnej biesiady 
przy ognisku zaprosił wszyst-
kich Dariusz Wileński.

Członkinie Koła Gospodyń 
Wiejskich „Szlachcianki na 
obcasach” z Rogit przygoto-
wały smaczny poczęstunek 
i słodki bufet.

Miejsce do wypoczynku
Park pełni rolę rekreacyj-

no-wypoczynkową. Celem 
zadania było odtworzenie in-
frastruktury komunikacyjnej 
parku – stworzenie nowych 
alejek spacerowych wraz 
z infrastrukturą towarzyszącą 

umożliwiającą odpoczynek na 
terenie parku.

Teren parku położony jest 
przy rzece Lipówce, na któ-
rej znajduje się okazałych 
rozmiarów jaz o konstrukcji 
żelbetowej, z którego rozpo-
ściera się malowniczy widok 
na cały park. Teren jest czę-
ściowo zadrzewiony, powstały 
w nim utwardzone alejki par-
kowe.

Zbudowano również olbrzy-
mią wiatę rekreacyjną z grillem 
oraz stojakami na rowery. Wy-
konano również ścianę opo-
rową z gazonów betonowych. 
Ożywiając strefę wejściową do 
parku w donicach betonowych 
możliwe jest wykonanie nasa-
dzeń roślinnych (kwiaty, rośli-
ny ozdobne). Ponadto w całym 

parku są zamontowane ławki 
parkowe umożliwiające odpo-
czynek.

Duże dofinansowanie
Wartość zadania wyniosła po-

nad 200 tys. złotych, natomiast 
dofinansowanie w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich wyniosło 126 tys. 
złotych.

— Cieszę się, że w naszej 
gminie powstało kolejne ma-
lownicze miejsce — mówi 
Jakub Bornus, wójt Gminy 
Braniewo. — Zarówno miesz-
kańcy, jak i ja, nie mogliśmy 
się doczekać zakończenia tej 
inwestycji – udało się! Dziękuję 
wszystkim, którzy przyczynili 
się do tego zadania!

Inf. prasowa UG w Braniewie

Rogity (Regitten, Rogiten 1291, 
Rogitten, 1348, Rogite 1374) 
– przywilej lokacyjny nadany 
przez biskupa Henryka Fleminga 
w 1291 r.
Pierwszym właścicielem majątku 
był junkter – rycerz pruski, po 
jego śmierci (żona poślubia 
Wernera von Rossen) majątek 
przejęła rodzina Rossen, która 
władała nim do roku 1528.
Park w Rogitach był częścią 
XVI-wiecznego folwarku. Ufor-
mowany tarasowo z rzadkimi 
gatunkami drzew. Spiętrzone 
śluzą wody strumienia tworzyły 
i do chwili obecnej tworzą 
malowniczą kaskadę. Przez lata 
miejsce było celem wycieczek 
mieszczan z Braniewa i innych 
miast pruskich, również  z Kró-
lewca.

Przecięcie wstęgi – uroczyste otwarcie zrewitalizowanego parku

A na zakończenie było ognisko i pieczenie kiełbasekDorota Olbryś przedstawiła krótki wykład na temat historii parku

W otwarciu zrewitalizowanego parku uczestniczyli mieszkańcy 
Rogit i zaproszeni goście

Sołtys Sołectwa Rogity Cezary Świerdzewski ze specjalnie przygo-
towanym na to wydarzenie tortem
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Czy należy spodziewać się migrantów na granicy? [ZAPYTAJ 
EKSPERTA]

Jak prawidłowo dobrać moc 
instalacji fotowoltaicznej?

Fotowoltaika, dzięki której 
każdy może stać się producen-
tem energii ze słońca, zyskuje 
coraz większe grono zwolen-
ników. W pierwszej odsłonie 
cyklu „Zapytaj eksperta” Kamil 
Kaczyński z firmy Przyjazna 
Energia na Warmii i Mazurach, 
który od wielu lat zajmuje się 
instalacjami fotowoltaicznymi, 
przedstawia zasady, jak pra-
widłowo dobrać moc instalacji 
fotowoltaicznej...
Moc instalacji fotowoltaicznej 
powinna być dobrana pod indy-
widualne potrzeby konsumenta. 
Należy przeanalizować wiele 
czynników, ale podstawą jest 
wiedza, jakie jest roczne zużycie 
energii elektrycznej. Przewymia-
rowanie instalacji fotowoltaicz-
nej też nie jest zbyt korzystne, 
gdyż spowoduje wzrost kosztów 
takiej instalacji, choć nowe 
warunki rozliczania sprzyjają 
nieznacznemu przewymiarowa-
niu instalacji fotowoltaicznej w 
stosunku do zapotrzebowania 
energetycznego.
Należy jednak pamiętać o tym, 
że ograniczeniem co do wiel-
kości instalacji mogą się okazać 
warunki techniczne takie jak 
ograniczona powierzchnia 
przeznaczona pod instalację 
fotowoltaiczną lub na przykład 
ograniczone możliwości przyłą-
cza elektrycznego odbiorcy.

Nasz ekspert czeka 
na Państwa pytania:
mail: redakcja@nowiny24.net
tel. 884 885 697

Kamil Kaczyński z firmy Przyjazna 
Energia na Warmii i Mazurach
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Wolontariusze z Bartoszyc i Ukrainy działają „Wspólnie dla Przodków”

Wspólna historia może 
łączyć dwa narody. 
Udowodniają to wo-

lontariusze z Polski i Ukrainy, 
którzy biorą udział w wyjaz-
dach do Waręża na Ukrainie. 
W ostatnim grupa studentów 
Politechniki Lwowskiej oraz 
wolontariusze z Bartoszyc, 
Puław i Lublina uczestniczyli 
w warsztatach kamieniarskich. 
Poprowadził je Grzegorz 
Wajs, rzeźbiarz i nauczyciel. 
Podczas zajęć grupa oczyści-
ła nagrobki na cmentarzu w 
Warężu, a następnie uzupeł-
niła ubytki w nagrobkach oraz 
zabezpieczyła je profesjonal-
nymi metodami renowacji 
kamienia. Zwieńczeniem 
wyjazdu była II Międzynaro-
dową Konferencją pt. „Akcja 
Wisła 1947 i Akcja HT 1951”. 
W jej trakcie ciekawe referaty 
wygłosiła Bożena Bażańska, 
studentka Politechniki Lwow-
skiej; Julia Kamińska i Soło-
mija Romanisko, uczennice 

szkoły w Warężu; Sławomir 
Matyjaszewski, artysta-plastyk 
z Lublina oraz Grzegorz Wajs, 
artysta-rzeźbiarz z Narola.

Głos zabrali również Sergiej 
Kosjan, mer Sokala; Jarosław 
Hawryłów, dyrektor szkoły w 
Warężu oraz Juriij Horodko, 
sołtys Waręża. Przedstawiciele 
strony ukraińskiej w ciepłych 

słowach wypowiadali się o idei 
projektu „Wspólnie dla Przod-
ków” oraz dziękowali za po-
moc, która Ukraina otrzymuje 
od Polski w tak trudnych dla 
tego narodu dniach.

W konferencji wzięli również 
przedstawiciele Zarządu Od-
działowego NSZZ FSG przy 
Nadwiślańskim Oddziale 

Straży Granicznej z przewod-
niczącym Robertem Lisem na 
czele. Delegacja podzięko-
wała partnerom ukraińskim 
za współprace oraz zapaliła 
znicze na polsko-ukraińskim 
cmentarzu w Warężu.

Moderatorem dyskusji był 
Sebastian Birnot, pasjonat ge-
nealogii z Bartoszyc pomysło-

dawca i koordynator projektu 
„Wspólnie dla Przodków”, któ-
ry na co dzień jest funkcjona-
riuszem Straży Granicznej.

Projekt został sfinansowa-
ny przez Instytut Polonika. 
Partnerami projektu są: Za-
rząd Oddziałowy NSZZ FSG 
przy Nadwiślańskim Oddziale 
Straży Granicznej oraz Stowa-
rzyszenie Animator.

Losy Waręża ściśle się spla-
tają dziejami Polski. W okresie 
międzywojennym znajdował 
się w województwie lwow-
skim, w powiecie sokalskim. 
Po II wojnie światowej do 
1951 roku znajdował się w 
granicach Polski. W tym roku 
podczas oficjalnej wymiany 

Wolontariusze z Polski i Ukrainy wzięli udział warsztatach rzeźbiarskich oraz odnawiali przedwojenne nagrobki na cmentarzach, a także uczestniczyli w 
międzynarodowej konferencji w Warężu na Ukrainie. Motorem tych działań jest Sebastian Birnot, pasjonat genealogii z Bartoszyc oraz Stowarzyszenie 
na Rzecz Rozwoju Wsi Rodnowo i Okolic „Szansa i Rozwój”, realizujący projekt „Wspólnie dla Przodków”. Polega na przywracaniu pamięci dawnych 
mieszkańców Waręża na Ukrainie.

terytoriów — Worek Biesz-
czadzki dla Polski w zamian za 
węglonośne okolice Czerwo-
nogradu dla ZSRR — został 
przekazany ZSRR. Na tych te-
renach przeprowadzono akcje 
przesiedleńcze, które sprawiły, 
że większość mieszkańców zo-
stała przesiedlona do Polski, 
między innymi Warmię i Ma-
zury.

Dawni mieszkańcy zostawili 
po sobie wiele zabytków kultu-
ry materialnej, m.in. cmentarz 
i kościół św. Marka w Warężu 
oraz cmentarz w Łubowie. 

Tomasz Miroński

WIęCEJ ZDJęĆ I FILMY
nowinybartoszyce.pl

Pamiątkowe zdjęcie uczestników projektu

- Panie doktorze, czy jeste-
śmy w stanie dobrze za-
bezpieczyć granicę z Rosją 
w kontekście ewentualnego 
kryzysu migracyjnego?
- Nielegalne przekroczenie 

granicy od strony rosyjskiej na 
terytorium Polski jest bardzo 
dogodne. Rejon granicy pol-
sko-rosyjskiej pod względem 
ukształtowania terenu jest 
inny niż granicy polsko-bia-
łoruskiej, mamy tu brak rzek 
granicznych oraz zalesiony 
i równy teren. Zabezpiecze-
nie tego obszaru będzie wy-
magało nakładu dużych sił 
i środków. Tym samym należy 
spodziewać się w przyszłości 
prób usiłowania nielegalnego 
przekroczenia granicy rosyj-
sko-polskiej. Nie ulega wąt-
pliwości, że od strony polskiej 
granica będzie dobrze zabez-
pieczona nie tylko pod kątem 
logistycznym, ale i elektro-
nicznym. Z pewnością Straż 
Graniczna stanie na wysokości 
zadania. Ważną kwestią w tej 
sprawie jest współpraca Straży 
Granicznej z policją i z woj-
skiem. Może okazać się po-
nownie, że kryzys migracyjny 
jako zjawisko wszechobecne 
w świecie stanie się dobrym 
narzędziem prowokacyjnym. 
Będzie to moim zdaniem pro-
wadzenie przez Rosję działań 
destabilizujących, a pokazu-

jących światu, iż Federacja 
Rosyjska jest krajem dają-
cym schronienie migrantom 
i umożliwiającym się przedo-
stanie poprzez polską granicę 
do Unii Europejskiej.

- Do obwodu kaliningradz-
kiego może przybyć wielu 
mieszkańców Bliskiego 
Wschodu. Jaki jest możliwy 
dalszy rozwój wypadków?
- Federacja Rosyjska przy-

gotowuje się na powtórkę 
kryzysu migracyjnego podob-
nego do sytuacji na granicy 
polsko-białoruskiej. Wywo-

łanie kryzysu migracyjnego 
to jedno z niewielu działań, 
którymi obecnie może po-
służyć się Kreml w celu de-
stabilizacji sytuacji w krajach 
unijnych. A teraz jest to do-
bry moment na odwrócenie 
uwagi od wojny rosyjsko-u-
kraińskiej. Rosjanom nie 
idzie na froncie. Będą chcie-
li, aby uwaga Europy i świata 
była skoncentrowana na sy-
tuacji migrantów na granicy 
z obwodem kaliningradzkim. 
Naturalnie migracja turystów 
do obwodu kaliningradzkiego 
z Afryki i Dalekiego Wscho-

du jest rozgrywką polityczną, 
dającą możliwość wywołania 
kryzysu migracyjnego, któ-
ry będzie angażował przede 
wszystkim potencjał mili-
tarny Polski, a tym samym 
skupiał uwagę Unii Euro-
pejskiej i NATO. Istnieje 
obawa przed zapełnianiem 
Strzeżonych Ośrodków dla 
Cudzoziemców w naszym 
kraju. Pomocna w sytuacji 
wywołania kryzysu migra-
cyjnego będzie zbliżająca się 
zima. W sytuacji, kiedy będą 
ludzie koczować po stronie 
rosyjskiej w lesie, może to 

wzbudzać współczucie opinii 
światowej, organizacji huma-
nitarnych i obudzi krytykę na 
postępowanie z migrantami.

- Jak ewentualny kryzys 
migracyjny może wpłynąć 
na życie polskiego pogra-
nicza?
- Sytuacja, która być może 

zaistnieje, niesie duże wy-
zwanie dla administracji 
rządowej i samorządowej. 
Presja migrantów na granicę 
będzie skutkowała koniecz-
nością wprowadzenia stanu 
wyjątkowego, a tym samym 
mieszkańców pogranicza 
dotkną związane z tym re-
strykcje i obostrzenia. Brak 
swobody życia oraz funkcjo-
nowania może wpłynąć na sy-
tuację gospodarczą regionu, 
która i tak nie jest obecnie 
najlepsza. W mojej ocenie 
służby powinny działać zde-
cydowanie, tym bardziej że 
mamy doświadczenia z gra-
nicy z Białorusią. W całą tę 
sytuację zostaną zaanga-
żowane media, które będą 
w różny sposób przekazywały 
informacje o zaistniałych wy-
darzeniach. Apeluję do pań-
stwa, by korzystać tylko z pro-
fesjonalnych i sprawdzonych 
źródeł informacji. Zwłaszcza 
na poziomie lokalnym.

Tomasz Miroński

Port lotniczy Kaliningrad-Chrabrowo podpisał porozumienie o „otwartym niebie” z Turcją, Syrią i Białorusią. Zdaniem polskich władz, może być to 
przygotowanie do przerzutu kolejnej fali migrantów z Bliskiego Wschodu i Afryki Północnej. O tej sytuacji rozmawiamy z dr. Dariuszem Jurczakiem 
kierownikiem katedry administracji Olsztyńskiej Szkoły Wyższej, byłym ekspertem Komendy Głównej Straży Granicznej ds. migracji i uchodźstwa.

Dr Dariusz Jurczak podczas wystąpienia na konferencji naukowej w Siedlcach 
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Pejzaż Polski” jest konkursem 
cieszącym się dobrą renomą 
od ponad 20 lat. Co roku 
uczestniczy w nim wielu 

fotografów z całej Polski. Wśród 
nich są zarówno profesjonaliści, 
jak i amatorzy. Jednak bez zna-
czenia na zaangażowanie w fo-
tograficzną profesję, obie grupy 
starają się najlepiej jak potrafią 
uwieczniać malownicze krajo-
brazy naszego pięknego kraju. 
Za pomocą fotografii opowiadają 
historię związaną z Polską, w tym 
historię naszej Niepodległości, 
która w dużym stopniu łączy się 
z konkursem organizowanym 
przez Kętrzyńskie Centrum 
Kultury. 

Jury w składzie: Lucjan Mi-
kulski, Jerzy Lech oraz Jerzy 
Baranowski, wyłoniło finali-
stów i oceniło ich prace. W 
głównej kategorii największe 
uznanie zyskała praca „Straż-
nik lasu” autorstwa Wojciecha 
Lisińskiego z Olsztyna. — Na 
tym zdjęciu widać pełen pro-
fesjonalizm. Jest ono zrobione 
dobrze pod każdym względem. 
Jest kompozycja, jest też ta moc 
fotografii. Autor uchwycił każdy 
szczególik, co jest np. bardzo 
trudne do osiągnięcia w malar-
stwie — podsumował Lucjan 
Mikulski. Drugie miejsce w tej 
kategorii przyznano fotografii 
Łukasza Horoszki z Suchowo-
li pt. „O zachodzie”. — Bardzo 
dużo się tutaj dzieje. Autor 
uwiecznił chwilę, w której jest 
światło i cień, jest też rozlewi-
sko rzeki. To wszystko tworzy 
kompozycję bardzo przyjemną 
dla oka — ocenił Jerzy Lech. 
Trzecią najwyżej ocenioną 
pracą okazało się zdjęcie Marka 
Hasso-Agopsowicza „Wczesną 
wiosna na Warmii”. Jak ocenili 
jurorzy, zdjęcie to jest wyjątko-

we. — Poza pejzażem przyrody 
występują postacie. Są załama-
nia, różne kąty ustawienia i te-
matyka żywego obrazu. Obraz 
i temat mocno klimatyczny 
— mówił trzeci z jurorów, Je-
rzy Baranowski.

O ile w kategorii „Pejzaż Pol-
ski” wybór najlepszych prac nie 
był wcale oczywisty, to członko-
wie komisji zgodnie podeszli do 
kategorii „Sekrety lasu”. — To 
zdjęcie bardzo się wyróżniało. 
Wybraliśmy je zgodnie i nikt z 
jury nie miał żadnych zastrze-
żeń. Sprawne oko fotografa nie 
wychwyciło jedynie jaszczurki, 
jak w zdjęciu katalogowym, ale 
– co istotne – pokazało także 
otoczenie, które ją kamufluje 
— tak zwycięską pracę Jakuba 
Jaroszewicza z Białegostoku 
przedstawiającą salamandrę 
ocenił Lucjan Mikulski. 

Organizatorzy zaprosili do 
konkursu miłośników fotogra-
fii przyrodniczej i macro dzięki 
współpracy z Nadleśnictwem 
Srokowo. W kategorii „Sekrety 
lasu” autorzy mogli podkreślić 
różnorodność przyrodniczą na-
szych polskich lasów. I chociaż 
tegoroczny konkurs ponownie 
zdominowany był przez pejzaż 
Polski, oceniający byli zachwyce-
ni poziomem nadesłanych prac, 
wobec których nie można było 
pozostać obojętnym.

Podsumowanie konkursu 
połączono z otwarciem wysta-
wy. Wernisaż „Pejzażu Polski 
2022”  odbył się 11 listopada 
w Galeria RastArt w Kętrzynie, 
gdzie prace można będzie oglą-
dać do końca listopada.

Honorowy patronat nad wyda-
rzeniem objął marszałek woje-
wództwa warmińsko-mazur-
skiego Gustaw Marek Brzezin. 
Nagrodę specjalną marszałka 

przyznano „Torpedowni w Ba-
bich Dołach” autorstwa toru-
nianina Michała Rakowskiego, 
natomiast nagrodę burmistrza 
Miasta Kętrzyn zdobyły „Mean-
dry leśnego strumienia”  Paw-
ła Karpienki.

Marek Szymański

„Pezjaż Polski” – laureaci:
I miejsce – Wojciech Lisiński, 
Olsztyn („Strażnik lasu”)
II miejsce – Łukasz Horoszko, 
Suchowola („O zachodzie”)
III miejsce – Marek 
Hasso-Agopsowicz, Olsztyn 
(„Wczesna wiosną na Warmii”)

Nagroda Specjalna 
Marszałka: Michał Rakowski, 
Toruń („Torpedownia 
w Babich Dołach”)
Nagroda Specjalna Burmistrza 
Miasta Kętrzyn: Paweł 
Karpienko, Sokółka („Meandry 
leśnego strumienia”)

Wyróżnienia:
Wiktor Baron, Piwniczna-Zdrój 
(„Giewont”)
Robert Jaszczuk, Sokołów 
Podlaski („Trakt Rokity”)

„Sekrety lasu” – laureaci:
I miejsce – Jakub Jaroszewicz, 
Białystok („Salamandra”)
II miejsce – Łukasz Horoszko, 
Suchowola („Na krawędzi”)
III miejsce – Łukasz Gwiździel, 
Debrzno („Nocne marki 2”)

Wyróżnienia:
Paweł Karpienko, Sokółka 
(„Żaba i liść”)
Jan Olchówka, Giżycko 
(„Ucieczka”)
Zenon Karpowicz, 
Węgorzewo („W lesie”)
Bartłomiej Mika, Skierniewice 
(„Aleja Lipowa”)

Poznaliśmy laureatów 
Pejzażu Polski 2022
Członkowie jury XXII Ogólnopolskiego Konkursu Fotograficznego „Pejzaż Polski 
2022”mieli nie lada łamigłówkę przy wyborze najlepszych prac tegorocznej edycji. 
W tym roku, oprócz tradycyjnej kategorii „pejzażowej”, oceniano także prace 
skrywające sekrety lasu. 

Podpisanie umowy na przebudowę dróg w Zawidach
W reszelskim ratuszu doszło do podpisania umowy na przebudowę trzech dróg gminnych w miejsco-
wości Zawidy. Projekt ma kosztować ponad 3,1 mln złotych. Na wykonanie realizacji wyznaczono ter-
min do 13 miesięcy od dnia podpisania. Zadanie otrzymało blisko stuprocentowe dofinansowanie w 
ramach III edycji Programu Inwestycji Strategicznych, obejmującego gminy, w których funkcjonowały 
Państwowe Gospodarstwa Rolne. Przebudowane zostaną odcinki dróg gminnych o łącznej długości 
ok. 1,5 km. Na drogach szutrowych ułożona zostanie nawierzchnia bitumiczna.

Goście z SOSW na komendzie 
Kętrzyńscy policjanci gościli w swoich progach uczniów Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowaw-
czego w Kętrzynie. Tematem zajęć były współczesne zagrożenia młodzieży oraz odpowiedzialność 
prawna nieletnich. Podczas spotkania funkcjonariusze omówili szereg przykładów negatywnych 
zachowań młodych ludzi, które mogą narazić ich na odpowiedzialność karną. Jednocześnie zwra-
cali uwagę na sposoby unikania i zapobiegania tym zagrożeniom. Uczestnicy zajęć dowiedzieli się 
jak unikać zagrożeń związanych ze spożywaniem alkoholu, zażywaniem narkotyków i dopalaczy, 
czy niewłaściwym korzystaniem z sieci, a także z przemocą rówieśniczą. Spotkanie miało na celu 
podniesienie świadomości wśród młodzieży w zakresie zagrożeń związanych z używaniem substancji 
odurzających oraz promowanie aktywności w zakresie profilaktyki i zapobiegania zachowaniom 
niepożądanym, a także promowanie zasad bezpieczeństwa w szkole. Na koniec uczniowie mieli czas 
na zadawanie pytań.  Przy okazji odwiedzin mogli zapoznać się ze strukturą komendy oraz zobaczyć 
pomieszczenia dla osób zatrzymanych jak również miejsce i stanowiska dowodzenia  jednostką.

W Gudnikach kierowca 
cudem uniknął 
najgorszego
Do groźnie wyglądającego 
zdarzenia doszło w week-
end na trasie Korsze-Reszel. 
Kierowca może chyba mówić o 
szczęściu, ponieważ wyszedł z 
tego zdarzenia bez poważniej-
szych obrażeń. Do zdarzenia 
doszło na wysokości miejsco-
wości Gudniki. Jak wynika z 
ustaleń, policji 38-letni kierow-
ca skody podczas wymijania z 
ciągnikiem rolniczym za bardzo 
zjechał na pobocze drogi. W 
wyniku tego stracił panowa-
nie nad pojazdem, wpadł w 
poślizg i uderzył w drzewo. 
Mimo znacznych uszkodzeń 
pojazdu, kierowca uskarżał się 
jedynie na ból ręki. Mężczyzna 
był trzeźwy

Nocna wpadka. Dwaj młodzi mężczyźni zatrzymani z narkotykami
Policjanci z komisariatu w Korszach zatrzymali do kontroli drogowej passata, którym kierował 
20-latek. W aucie był też jego rok starszy kolega. Podczas kontroli obaj mieszkańcy gminy Barciany 
zaczęli zachowywali się dość nerwowo. Jak się okazało mężczyźni mieli przy sobie narkotyki. Zostali 
zatrzymani w policyjnych celach. Usłyszeli już zarzuty. Za posiadanie grozi im kara do 3 lat pozbawie-
nia wolności.
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Powstanie Młodzieżowa Rada Powiatu Braniewskiego

W październiku tego 
roku do Staro-
stwa Powiatowego 
w Braniewie wpły-

nął wniosek samorządu 
uczniowskiego z Liceum 
Ogólnokształcącego im. Fe-
liksa Nowowiejskiego w Bra-
niewie z prośbą o utworze-
nie Młodzieżowej Rady 
Powiatu Braniewskiego. 
Projekt uchwały o powołaniu 
młodzieżowej rady został 
pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Oświaty, 
Kultury, Sportu i Promocji 
Powiatu Rady Powiatu Bra-
niewskiego. Na sesji Rady 
Powiatu radni jednogłośnie 
podjęli uchwałę w sprawie 
wyrażenia zgody na jej utwo-
rzenie.

Przewodniczący RP Łu-
kasz Korneluk i wicesta-
rosta braniewski Krzysztof 
Kowalski przekazali uchwa-
łę RP w sprawie wyrażenia 
zgody na utworzenie Mło-
dzieżowej Rady Powiatu na 

ręce przedstawicieli Sa-
morządu Uczniowskiego 
z LO im. F. Nowowiejskiego 
w Braniewie, jednocześnie 
dziękując uczniom za zaan-
gażowanie w pracę nad pro-
jektem uchwały.

Inf. prasowa Starostwa 
Powiatowego w Braniewie

Celem działania Młodzieżo-
wej Rady Powiatu Braniew-
skiego jest:
• rozwijanie i upowszechnia-
nie idei samorządowej wśród 
młodzieży,
• kształtowanie i utrwalanie 
postaw obywatelskich wśród 
młodzieży,
• zapewnienie młodzieży ak-

tywnego uczestnictwa w życiu 
publicznym,
• reprezentowanie interesów mło-
dzieży wobec organów Powiatu 
i samorządów uczniowskich,
• aktywizacja samorządów 
uczniowskich,
• działanie na rzecz integracji 
i współpracy środowisk mło-
dzieżowych.

BRANIEWO. W trakcie ostatniej sesji Rady Powiatu Braniewskiego radni podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
utworzenie Młodzieżowej Rady Powiatu Braniewskiego w celu wspierania i upowszechniania idei samorządowej wśród 
młodzieży z powiatu braniewskiego.
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Obchodzicie 50-lecie małżeństwa? Zgłoście się do urzędu!

www.portalbraniewo.pl

Złote Gody to wyjątkowy jubileusz, świętowany nie tylko w gronie rodzinnym. Warto poinformować o tym jubileuszu 
urząd stanu cywilnego i świętować wspólnie z innymi jubilatami.

Urząd Stanu Cywilnego w 
Braniewie – w związku z 
planem organizacji uro-

czystości jubileuszu 50-lecia 
pożycia małżeńskiego w 2023 
roku – zwraca się do Państwa, 
którzy 50 lat temu stanęli na 
ślubnym kobiercu, o zgłosze-
nie się w siedzibie USC w 
Braniewie przy ul. Kościuszki 
111, pokój nr 3 (parter) w celu 
zgłoszenia zamiaru wzięcia 
udziału w uroczystości.

Zainteresowani taką formą 
obchodów jubileuszu 50-le-
cia małżeństwa proszeni 
są o składanie zgłoszeń w 
terminie do dnia 15 grudnia 
2022 roku.

Inf. prasowa UM w Braniewie

Każdego roku wiele małżeńskich par spotyka się w braniewskim 
urzędzie, aby świętować Złote Gody
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Przewodniczący Rady Powiatu Łukasz Kornelu, wnioskodawcy – przedstawiciele Samorządu Uczniowskiego z 
Liceum Ogólnokształcącego im. Feliksa Nowowiejskiego w Braniewie i wicestarosta Krzysztof Kowalski
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Piłkarskie Turnieje Niepodległościowe w Sępopolu
Na sportowo w Sępopolu świętowano 104. rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości. W hali Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sępopolu odbyły się dwa turnieje piłki 
nożnej. W pierwszy wzięli udział uczniowie szkół gminnych, w drugim ministranci. Atmosfera jedności, radości i uczciwej rywalizacji przypominała młodym piłkarzom o bohaterach, 
walczących o wolną Polskę.

W gminie Sępopol działają 
cztery jednostki OSP 
— mówi Ryszard Guz 

Prezes OSP, pełniący tę funkcję 
już drugą kadencję — tylko na-
sza jednostka wyjeżdża od 80 do 
100 razy do różnych zdarzeń w 
ciągu roku. Utrzymanie gmin-
nych jednostek OSP na odpo-
wiednim poziomie nie należy 
do łatwych. Remonty, naprawy, 
potrzeby sprzętowe kosztują. 
Często trzeba coś udoskonalić, 
uzupełnić. Współpraca z Urzę-
dem Miasta i Gminy Sępopol 
układa się dobrze. Natomiast 
szczególnie cieszy mnie fakt, że 
nie tylko władze samorządowe, 
ale również miejscowa społecz-
ność docenia naszą pracę, anga-
żuje się i wspiera nas finansowo. 
Dlatego też 21 października za-
prosiliśmy wszystkich darczyń-
ców: lokalnych przedsiębiorców, 
właścicieli gospodarstw rolnych, 
którzy nas wspierają, żeby im 
serdecznie podziękować.

Uroczystość odbyła się w 
miejscowej remizie OSP w Sę-
popolu, w obecności burmistrz 
Ireny Wołosiuk; Andrzeja Har-
haja, komendanta Państwowej 
Straży Pożarnej; jego zastępcy 
Krystiana Masalskiego oraz 

Zbigniewa Pampucha, prezesa 
Zarządu Oddziału Powiatowe-
go ZOSP RP w Bartoszycach. 
W czasie spotkania zaprezen-
towano sprzęt, który udało się 
zakupić za pozyskane od lokal-
nych dobroczyńców pieniądze. 
Dzięki nim do sępopolskich 
druhów trafiły: ubrania specjal-
ne, rękawice, bluzy polarowe, 
pokrowce ochronne do masek 
ochrony dróg oddechowych, 
czapki-kominy, a także materac 
próżniowy, nosze podbierakowe. 
Jeden z darczyńców ufundował 
meble kuchenne do sępopolskiej 
remizy. Strażacy podziękowali im 

i wręczyli darczyńcom pamiątko-
we grawertony.

Podczas uroczystości stra-
żacy Paweł Puciato i Dariusz 
Roman otrzymali wyróżnie-
nia od Prezesa OSP Ryszarda 
Guza. Podziękowania i kwiaty 
otrzymały także żony straża-
ków, koleżanki i sympatyczki 
braci strażackiej. Natomiast 
sam prezes OSP został mia-
nowany przez strażaków „Naj-
lepszym Prezesem w Sępopo-
lu”. — Cieszymy się, że i na 
poważnie, a także z humorem 
potrafimy nawzajem doceniać 
naszą pracę oraz tych, którzy 

nas społecznie wspierają. To 
motywuje nas do wzorowej 
służby na rzecz bezpieczeń-
stwa naszych mieszkańców 
— podkreśla Ryszard Guz.

W Sępopolu Ochotnicza Straż 
Pożarna cieszy się ogromnym 
szacunkiem i uznaniem. Dru-
howie z pasją i chęcią niesienia 
pomocy, wezwani syreną, zo-
stawiają swoje bieżące sprawy 
i ruszają na pomoc. Cechuje 
ich stała gotowość, poświęce-
nie oraz służba na rzecz miesz-
kańców gminy Sępopol. Dzisiaj 
ochotnicy mają coraz to więcej 
obowiązków i zadań. Nie tylko 
gaszą pożary. Podczas akcji 
ratowniczo-gaśniczych usu-
wają skutki wichur, powodzi i 
innych zagrożeń. Niosą pomoc 
przy wypadkach drogowych, w 
zakresie ratownictwa medycz-
nego, ratują życie także zwie-
rzętom. Strażacy uczestniczą 
również we wszystkich lokal-
nych inicjatywach i uroczy-
stościach. To dobrze przygo-
towani, wyszkoleni ratownicy, 
udzielający profesjonalnej i 
skutecznej pomocy, dlatego ich 
praca wymaga dobrego umun-
durowania i sprzętu.

Ałła Zarembo

Jedenaście par z gminy Sę-
popol świętowało  jubileusz 
50-lecia  pożycia małżeń-
skiego. Uroczystość miała 
miejsce  w Urzędzie Stanu 
Cywilnego w Sępopolu. W 
celebrowaniu tego pięknego 
jubileuszu złotym parom to-
warzyszyły: Irena Wołosiuk, 
burmistrz  Sępopola; Beata 
Pakuła, sekretarz gminy; Iwo-
na Szymska, z-ca kierownika 
Urzędu Stanu Cywilnego oraz 
Agnieszka Młyńska.

Medalami za długoletnie 
pożycie małżeńskie nadany-
mi przez Prezydenta RP z rąk 
Burmistrza Sępopola oraz 
gratulacje i życzenia odebra-
li Państwo:

1. Józef i Helena Staruk
2. Jan i Helena Czeczko

3.  Tadeusz i Irena  
Smolańczuk

4. Jan i Natalia Dawcewicz
5. Zenon i Danuta Gawerscy
6.  Ryszard i Stefania  

Pawlaszek
7. Marian i Teresa Olender
8. Stanisław i Irena Pupin
9. Piotr i Jadwiga Kos
10.  Tadeusz i Aniela  

Chełkowscy
11.  Zdzisław i Janina  

Dziubińscy

Po uroczystym wręczeniu 
odznaczeń, kwiatów i pamiąt-
kowych dyplomów, były wspól-
ne zdjęcia, poczęstunek oraz 
tradycyjna lampka szampana. 
Spotkanie odbyło się w sym-
patycznej atmosferze, nie za-
brakło emocji, wzruszeń, ra-
dości i wspomnień sprzed lat.

Razem przez pół wieku

4 listopada w hali sportowej 
Zespołu Szkolno-Przedsz-
kolnego w Sępopolu został 
rozegrany Międzyszkolny 

Turniej Piłki Halowej, w któ-
rym wzięły udział drużyny z 
Sępopola, z Ponik, z Wiatrowca 
i z  Dzietrzychowa. Wszystkie 
drużyny spisały się świetnie, a 
rywalizacja była zacięta. Wygrała 
dobra, radosna zabawa. Impreza 
umożliwiła młodym sępopola-
nom włączenie się w obchody 
Święta Niepodległości.

Następnego dnia również w 
hali sportowej Zespołu Szkolno
-Przedszkolnego w Sępopolu, 
odbył się Ministrancki Turniej 
Piłki Halowej. Poprzedziła go 
msza święta w kościele św. Mi-
chała Archanioła w Sępopolu.

— Powstał wspólny pomysł 
duszpasterzy naszej parafii 
oraz uczestników aktywnie 
działającego Oratorium św. 
Jana Bosko w Sępopolu, żeby 
radośnie i sportowo święto-
wać Święto Niepodległości — 
mówi ks. Marek Dzięgielewski 
SDB, proboszcz sępopolskiej 
parafii. — Naszym celem było 
zintegrowanie i zachęcenie do 
aktywności sportowej młodzie-

ży, a przy tym przekazanie im 
wartości patriotycznych. Dzię-
kuje Urzędowi Miasta i Gminy 
Sępopol, Miejsko-Gminnym 
Ośrodkiem Kultury, Zespołowi 
Szkolno-Przedszkolnym, działa-
czom LKS Łyna Sępopol i dru-
hom z OSP Sępopol za pomoc 
w organizacji turnieju — dodaje 
ks. Marek.

— Do Sępopola na nasze 
zaproszenie przyjechali współ-
bracia z Ośrodka Młodzieżowe-
go-Powołaniowego „EMAUS”: 
ks. Łukasz Dumiński SDB, ks. 
Akacjusz Cybulski SDB z Czer-
wińska nad Wisłą, a także ks. 
Aleksander Mastalerz SDB, pra-
cujący w Suwałkach. Cieszymy 
się bardzo, że podczas turnieju 
udało się stworzyć możliwość 
zdrowej rywalizacji i rodzinnej 
atmosfery. Myślę, że chociaż 
turniej ministrancki wygrała 
drużyna Oratorium Sępopol, 
to zwycięzcami zostali wszyscy, 
którzy byli na nim obecni — 
relacjonuje ks. Patryk Bombiak 
SDB, koordynator całego przed-
sięwzięcia

Rodzice i rodzeństwo młodych 
piłkarzy aktywnie włączyli się do 
wspólnego świętowania i szcze-

rym, głośnym dopingiem nieśli 
chłopców jak na skrzydłach do 
strzelania bramek. Przygotowa-
li też wspólnie z niezawodnymi 
paniami — Współpracownikami 
Salezjańskimi słodki poczęstu-
nek.

— Emocje sięgały zenitu, 
kiedy na zakończenie rozgry-
wek zwycięska drużyna Orato-

rium Sępopol rozegrała mecz 
z drużyną księży salezjanów 
księdza Bosko. Nie było moc-
nych na naszych chłopaków. 
Strzelili do bramki księży 4 
bramki. Tylko ksiądz Akacjusz 
raz pokonał naszego bramkarza 
– uśmiecha się pani Magdalena 
Puciato, mama jednego z mło-
dych piłkarzy.

— To pierwsza edycja turnieju, 
jednak mam nadzieję, że na sta-
łe wpisze się on do sportowego 
kalendarza Sępopola — mówi ks. 
proboszcz Marek Dzięgielew-
ski SDB. — Ponadto jesteśmy 
otwarci na każdą propozycję i 
współpracę z organizacjami i 
instytucjami z tutejszego śro-
dowiska po to, żeby tworzyć 

wspólnotę, a nasze sprawy połą-
czyły wspólne działania. Bardzo 
ważne dla nas, salezjanów, jest 
wychowanie młodzieży w myśl 
idei księdza Bosko, założyciela 
naszego zgromadzenia, aby wy-
chowywać dobrych chrześcijan 
i uczciwych obywateli.

Salezjanie kładą duży nacisk na 
to, żeby łączyć sprawy duchowe 
ze sprawami wychowawczymi. 
Realizują to poprzez sport, za-
bawę, by wpajać dobre postawy, 
dobre wartości obywatelskie, 
nie tylko u dzieci, ale także i u 
dorosłych, którzy uczestniczą w 
takich wydarzeniach.

— Wszystko po to, żeby mi-
łość do małej ojczyzny była 
wielka. Osobiście nie grałem, 
ale wręczałem nagrody — 
uśmiecha się ks. Proboszcz i 
dodaje: — Gratuluję i dziękuję 
drużynom, wszystkim uczest-
niczącym i zaangażowanym w 
organizację tego imponujące-
go cyklu rozgrywek Turniejów 
Piłki Halowej. Do zobaczenia 
za rok.

Ałła Zarembo

Więcej zdjęć 
nowinybartoszyce.pl
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W Sępopolu Ochotnicza Straż Pożarna cieszy się ogromnym 
szacunkiem i uznaniem
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Druhowie z OSP podziękowali za bezinteresowne wsparcie
Społecznie stoją na straży bezpieczeństwa mieszkańców miasta i gminy Sępopol, jednak mogą też liczyć na wsparcie 
lokalnych, społecznych darczyńców. Druhowie Ochotniczej Straży Pożarnej w Sępopolu uroczyście podziękowali, tym 
którzy ich bezinteresownie wspierają. Zorganizowali spotkanie w remizie, gdzie wraz z ciepłymi słowami, wręczyli 
darczyńcom pamiątkowe grawertony.

Mimo tego, że turniej ministrancki wygrała drużyna Oratorium Sępopol, to zwycięzcami zostali  
wszyscy, którzy byli na nim obecni
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10 LELKOWO

Tegoroczne gminne obchody 104. rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę odbyły się w Lelkowie z udziałem 
wicewojewody warmińsko-mazurskiego Piotra Opaczewskiego, wicemarszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
Mirona Sycza, dowódców oraz komendantów jednostek wojskowych oraz służb mundurowych, zaproszonych gości
i licznie przybyłych mieszkańców gminy.

Nowiny Północne
nr 11/2022 (34)

Lelkowo. Tak świętowaliśmy 
odzyskanie niepodległości

W uznaniu pięknego występu artystycznego przygotowanego 
pod czujnym okiem wychowawczyni Marty Janeckiej oraz 
Katarzyny Latos, wójt wręczył wszystkim przedszkolakom 

słodkie upominki.
— Serdecznie gratuluję rodzicom tak zdolnych pociech! — mówi 

wójt Gminy Lelkowo Łukasz Skrzeszewski.
Inf. prasowa UG w Lelkowie

Uczniowie swoimi występa-
mi udowodnili, że w pełni 
zasłużyli na to miano, a peł-

niąca obowiązki dyrektora szko-
ły Lucyna Kaniecka-Białkowska 
dokonała uroczystego pasowania 
na ucznia.

Wójt Łukasz Skrzeszew-
ski pogratulował rodzicom 
uczniów za trud wychowania, 

zaś wychowawcy klasy – Irenie 
Bagan – za przygotowanie wy-
darzenia.Wszystkim uczniom 
wójt Gminy Lelkowo przekazał 
gratulacje oraz życzenia dalszych 
sukcesów w nauce. Aby osłodzić 
miny uczniów po wypiciu soku 
z cytryny, wójt i przewodniczący 
RG przekazali słodkie upominki.

Inf. prasowa UG w Lelkowie
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Pasowanie 
na przedszkolaka
Na zaproszenie przedszkolaków z Punktu Przedszkolnego 
w Zagajach wójt Gminy Lelkowo Łukasz Skrzeszewski 
uczestniczył w doniosłym wydarzeniu jakim było 
pasowanie na przedszkolaka.

Msza św. została odprawiona w asyście wojskowych pocztów sztandarowych

Uroczystość w Lelkowie zaszczycili swoją obecnością 
samorządowcy: wicewojewoda Piotr Opaczewski i wicemarszałek 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego Miron Sycz

Uroczystą mszę św. w obec-
ności pocztów sztandaro-
wych 9 Braniewskiej Bry-
gady Kawalerii Pancernej 

im. Króla Stefana Batorego, 4 
Warmińsko-Mazurskiej Brygady 
Obrony Terytorialnej, Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Braniewie, Komendy 
Powiatowej Policji w Braniewie, 
Placówki Straży Granicznej w 
Grzechotkach, OSP Lelkowo 
i Szkoły Podstawowej w Lelko-
wie oraz kompanii honorowej 
wystawionej przez 9BBKPanc. 
odprawili ks. proboszcz Paweł 
Roszyński oraz ks. Jan Bocian.

Na placu przy głazie upamięt-
niającym 100. rocznicę odzyska-
nia przez Polskę niepodległości 

odegrany został hymn państwo-
wy, podczas którego podnośnik 
z KP PSP w Braniewie podniósł 
40-metrową flagę narodową.

By uczcić doniosłe wydarzenie 
oczytany został apel pamięci oraz 
oddano salwę honorową. Obcho-
dy uświetniła Orkiestra OSP z 
Zielonki Pasłęckiej oraz pokaz 
sprzętu służb mundurowych.

W części artystycznej wręczono 
nagrody i wyróżnienia za udział 
w konkursie „Biało-Czerwo-
nej...” , a program artystyczny 
zaprezentowali uczniowie Szko-
ły Podstawowej im. Orła Białego 
w Lelkowie, przygotowani przez 
Ewę Karczewską. Następnie 
wysłuchaliśmy koncertu Joanny 
Dove.

Poczęstunek przygotowały pa-
nie z Koła Gospodyń Wiejskich 
w Lelkowie „Przyjazna Chata”, 
KGW „Pograniczanki” z Zagaj, 
KGW „Wyszkowianki” z Wyszko-
wa oraz KGW „Dębowianki” z 
Dębowca.

W przygotowanie wydarze-
nia zaangażowana była załoga 

Gminnego Centrum Kultury w 
Lelkowie oraz pracownicy Urzę-
du Gmina Lelkowo.

— Dziękuję wszystkim uczest-
nikom wydarzenia za wspólne, 
uroczyste uczczenie tego dnia! 
— mówi wójt Gminy Lelkowo 
Łukasz Skrzeszewski.

Inf. prasowa UG w Lelkowie

40 metrów – taką długość ma polska flaga, uroczyście 
podniesiona do góry przez strażacki podnośnik

Pasowanie na przedszkolaka to ważna uroczystość dla małych 
mieszkańców gminy Lelkowo

Lelkowskie pierwszaki ze słodkimi upominkami
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Pierwszaki pasowani 
na uczniów
Wójt Gminy Lelkowo Łukasz Skrzeszewski wspólnie
z przewodniczącym Rady Gminy Jarosławem Koziejem, 
na zaproszenie uczniów klasy pierwszej Szkoły 
Podstawowej imienia Orła Białego w Lelkowie 
oraz ich rodziców, uczestniczyli w ważnym 
dla całej społeczności szkolnej wydarzeniu
jakim jest pasowanie na ucznia klasy pierwszej.
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W spotkaniu uczestniczył 
wicestarosta braniew-
ski Krzysztof Kowal-

ski, który podziękował zebra-
nym, a szczególnie Zarządowi 
Związku za współpracę z Po-
wiatem Braniewskim. Nowo 
wybranym władzom życzył 
dalszych, intensywnych dzia-
łań w propagowaniu wartości 
dziedzictwa kulturowego.

— Prowadzicie Państwo 
działalność w sposób, z któ-
rego możecie być dumni, 

wnosicie wiele pozytywnych 
wartości w życie społeczne 
naszego powiatu — mówił wi-
cestarosta.

W trakcie zebrania m.in. 
podsumowano dotychczasową 
działalność i wybrano nowe 
władze. Funkcję przewodniczą-
cej Polskiego Związku Emery-
tów, Rencistów i Inwalidów 
Oddział Rejonowy w Braniewie 
objęła Grażyna Bielewicz.

Inf. prasowa Starostwa 
Powiatowego w Braniewie

Powiatowe obchody Narodowego Święta Niepodległości

Nowe władze związku 
w Braniewie

Naprawa chodników w Braniewie

Podziękowanie dla młodzieży z ZSB

W Starostwie Powiatowym w Braniewie odbyło się 
zebranie sprawozdawczo-wyborcze Polskiego Związku 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział Rejonowy 
w Braniewie.

Stan techniczny dróg i chodników zlokalizowanych na terenie Powiatu Braniewskiego to niezwykle ważny element 
wpływający na komfort i bezpieczeństwo użytkowników, zarówno zmotoryzowanych jak i pieszych.

Starosta braniewski Karol Motyka i burmistrz Braniewa Tomasz Sielicki spotkali się z uczniami i nauczycielami z 
Zespołu Szkół Budowlanych w Braniewie. Podczas spotkania podziękowali za przygotowanie i wykonanie programu 
artystycznego, który został zaprezentowany w dniu 11 listopada podczas uroczystej akademii z okazji 104. rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepodległości.

Wicestarosta braniewski Krzysztof Kowalski podziękował zebra-
nym, a szczególnie Zarządowi Związku za współpracę z Powiatem 
Braniewskim
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Obecnie trwają prace przy 
budowie nowego chodni-
ka przy ulicy Dąbrowskie-

go w Braniewie. Wartość zada-
nia wynosi 150 tys. zł, a udział 
wsparcia finansowego Gminy 
Miasta Braniewo to 75 tys. zł 
— mówi Wicestarosta Bra-
niewski Mirosław Kudliński.

W ostatnim czasie na terenie 
miasta Braniewa dokonano na-
prawy chodników przy nastę-
pujących ulicach: Malinowej, 
Armii Krajowej, Krasickiego, 

Traugutta, Reja i Dąbrowskie-
go. Łączna wartość wydatko-
wanych środków z budżetu 
Powiatu Braniewskiego w 2022 
roku na remonty chodników 
na terenie miasta Braniewa 
wyniosła 290 tys. zł.

Głównym wykonawcą pro-
wadzonych prac remontowych 
braniewskich chodników był 
Zarząd Dróg Powiatowych w 
Braniewie. 

Inf. prasowa Starostwa 
Powiatowego w Braniewie Nowe chodniki powstały m.in. na ulicy Dąbrowskiego
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Scenariusz i scenografia przed-
stawienia stworzona została 
przez nauczycieli z Zespołu 

Szkół Budowlanych: Annę Adam-
czyk i Marcina Filipka.

— Dziękujemy wam za 
piękny, bardzo patriotyczny 
występ, który przygotowa-
liście wraz ze swoimi wy-
chowawcami — powiedział 
starosta braniewski Karol 
Motyka. — Wzbudził on za-
chwyt mieszkańców powiatu 
braniewskiego podczas tego-
rocznych obchodów.

W ramach podziękowań sta-
rosta z burmistrzem wręczyli 
upominki dla młodych arty-
stów i ich opiekunów.

Inf. prasowa Starostwa 
Powiatowego w Braniewie

Młodzież z Zespołu Szkół 
Budowlanych w Braniewie, 
w towarzystwie nauczycieli 
i samorządowców, którzy 
podziękowali im za wyjąt-
kowy, patriotyczny program, 
przedstawiony w Braniewskim 
Centrum Kultury
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Narodowe Święto Niepodległości jest szczególną i wspaniałą okazją do manifestowania polskości i dumy narodowej. W tym wyjątkowym dniu 11 listopada 2022 roku w Braniewie 
odbyły się powiatowe obchody 104. rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości.

Uroczystości rozpoczęły 
się mszą świętą w inten-
cji Ojczyzny w Bazylice 

Mniejszej pw. św. Katarzy-
ny Aleksandryjskiej w Bra-
niewie. Następnie zebrani 
w asyście kompanii honoro-
wej 9 Braniewskiej Brygady 
Kawalerii Pancernej w Bra-
niewie i pocztów sztandaro-
wych przeszli na Skwer Sybi-
raków, na którym uroczyście 
podniesiono flagę państwo-
wą na maszt i odśpiewano 
hymn Polski.

Uczestnicy obchodów przy 
pomniku Orła Białego złoży-
li wieńce i kwiaty. Następnie 
został odczytany Niepodle-
głościowy Apel Pamięci oraz 
oddano salwę honorową.

Dalszą częścią uroczystości 
była akademia zorganizowana 
w Braniewskim Centrum Kul-
tury.

W przemówieniu okoliczno-
ściowym Starosta Braniewski 
Karol Motyka podkreślił zna-
czenie odzyskania niepodle-
głości przez Polskę.

— Jesteśmy wolnym kra-
jem, członkiem Unii Euro-
pejskiej, liczącym się kra-
jem w NATO i na świecie. 
Wolność i niepodległość jest 

największym darem i pra-
wem każdego narodu. Życzę 
wszystkim spokoju, poczucia 
bezpieczeństwa i zjednocze-
nia w osiąganiu wspólnych 

celów — powiedział Starosta 
Braniewski Karol Motyka. 
Uroczysta akademia była 
znakomitą okazją do wręcze-
nia medalu i statuetek wyróż-

niającym się mieszkańcom 
powiatu, za krzewienie idei 
patriotycznych oraz na uho-
norowanie uczniów szkół dla 
których organem prowadzą-
cym jest Powiat Braniewski, 
stypendiami Starosty Braniew-
skiego za szczególne osiągnię-
cia w nauce i w sporcie.

Wspaniałym dopełnieniem 
uroczystości był program arty-
styczny w wykonaniu uczniów 

z Zespołu Szkół Budowlanych 
w Braniewie. Słodki poczęstu-
nek dla uczestników uroczy-
stości przygotowali nauczy-
ciele i uczniowie z Zespołu 
Szkół Zawodowych im. Jana 
Liszewskiego w Braniewie 
i Specjalnego Ośrodka Szkol-
no-Wychowawczego w Bra-
niewie.

Inf. prasowa Starostwa 
Powiatowego w Braniewie

Starosta braniewski Karol Motyka i wicestarostowie Mirosław Kudliński i Krzysztof Kowalski złożyli 
kwiaty pod pomnikiem Orła Białego
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Podczas akademii wręczono medal i statuetki wyróżniającym się 
mieszkańcom powiatu – za krzewienie idei patriotycznych
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Gmina Orneta została uhonorowana statuetką „Ambasador Polskiej Strefy Inwestycji”.
W Ornecie przeprowadzono prace remontowe na dwóch 
ulicach: Warmińskiej i Podgórnej.

Nowiny Północne
nr 11/2022 (34)

Nagroda jest wyróżnie-
niem dla samorządów, 
które dbają o rozwój 
przedsiębiorczości na 

swoim terenie, stwarzają do-
bre warunki do inwestowania, 
przygotowują tereny pod przy-
szłe inwestycje, współpracują 
z Warmińsko-Mazurską Spe-
cjalną Strefą Ekonomiczną 
S.A.

Statuetkę z rąk wojewody 
warmińsko-mazurskiego Ar-
tura Chojeckiego oraz prezesa 
W-MSSE Krzysztofa Żochow-
skiego odebrał Ireneusz Popiel, 
burmistrz Ornety.

— To dzięki wsparciu miesz-
kańców gminy Orneta i motywa-
cji do działania otrzymaliśmy tę 
prestiżową statuetkę — mówi 
burmistrz Popiel.

Warmińsko-Mazurska Spe-
cjalna Strefa Ekonomiczna po-
wstała w lutym 1997 roku. Od 
25 lat wspiera rozwój nowych 
inwestycji.

— W tym czasie udzielono 
wsparcia na realizację około 
340 projektów inwestycyjnych, 
a przedsiębiorcy zainwestowali 
łącznie ponad 6,2 mld złotych 

— mówi wojewoda Chojec-
ki. — Dzięki tym inwestycjom 
stworzono blisko 16 tys. nowych 
miejsc pracy.

Wojciech Andrearczyk

Podczas sesji przedsta-
wiony zostanie protokół 
kontroli przeprowa-
dzonej przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej w 
Ornecie w Przedsiębiorstwie 
Wodociągów i Kanalizacji w 
Ornecie (dotyczącej dzia-
łalności PWiK w Ornecie 
w zakresie spłat należności 
związanych z inwestycjami 
realizowanymi przez spółkę 
w latach 2017-2021).

Radni podejmą uchwały w 
sprawie: przyjęcia informa-
cji o stanie realizacji zadań 
oświatowych za rok szkolny 
2021/2022,  uchwalenia rocz-
nego programu współpracy 
Gminy Orneta z organizacja-
mi pozarządowymi i innymi 
podmiotami określonymi w 
ustawie o działalności pożyt-
ku publicznego i o wolonta-
riacie,  zarządzenia wyboru 
sołtysa Sołectwa Biały Dwór, 

przyjęcia „Gminnego Pro-
gramu Profilaktyki i Rozwią-
zywania Problemów Alkoho-
lowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2023”,  
udzielenia pomocy finansowej 
Samorządowi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na 
dofinansowanie zadań związa-
nych z funkcjonowaniem Biu-
ra Regionalnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w 
Brukseli.

W programie sesji także roz-
patrzenie pism Burmistrza Or-
nety – w sprawie proponowanej 
stawki podatku rolnego i podatku 
leśnego na 2023 r.

Rozpatrzone zostaną także 
projekty uchwał – zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej Gminy Orneta na lata 2022-
2033 i zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu 
gminy Orneta na 2022 r. wan

Ambasador Polskiej Strefy Inwestycji Przebudowa orneckich ulic

W ramach przebudowa 
ulicy Warmińskiej w 
Ornecie wykonano 

nową nawierzchnię z beto-
nu asfaltowego, wymieniono 
krawężnik drogowy, wyre-
gulowano studnie kanaliza-
cyjne i wpusty uliczne oraz 
przeprowadzono wymianę 
opraw oświetlenia ulicznego 
na oprawy typu LED. Koszt 
inwestycji to niemal 650 tys. 
złotych.

Na ulicy Podgórnej Zarząd 
Dróg Powiatowych z mate-
riałów zakupionych przez 
Urząd Gminy w Ornecie wy-
konał rozbiórkę istniejącej 
jezdni z bruku kamiennego, 
krawężników drogowych oraz 
istniejącego chodnika z płyt 
betonowych. Wybudowano 
również nową jezdnię oraz 
chodnik z kostki betonowej 
typu polbruk. Prace rozpo-
częto pod koniec sierpnia, 
zakończono na początku li-
stopada.

Prace te odbyły się w ramach I 
etapu inwestycji, ich koszt prze-
kroczył 150 tys. złotych. Obecnie 
rozpoczęto już prace nad II eta-
pem przebudowy.

— Ze względu na obecnie 
niestabilną sytuację oraz wy-
sokie koszty materiałów, nie 
możemy sobie pozwolić na in-
westycje na wszystkich wyma-
gających poprawy drogach, jed-
nakże robimy co w naszej mocy, 
aby infrastruktura w powiecie 
lidzbarskim była jak najlepsza 
— mówi Jan Harhaj, starosta 
lidzbarski. — Wiele prac wy-
konujemy własnymi siłami, co 
pozwala znacznie oszczędzić 
fundusze, jakimi dysponuje 
powiat. Dobra infrastruktura 
i bezpieczne drogi są dla mnie 
priorytetem, staram się w nie 
inwestować dla zapewnienia 
bezpieczeństwa naszym miesz-
kańcom.

Inf. prasowa Starostwa 
Powiatowego w Lidzbarku 

Warmińskim

W ramach przebudowa ulicy Warmińskiej w Ornecie wykonano 
nową nawierzchnię z betonu asfaltowego
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30 listopada (środa), o godz. 16:00, w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego w Ornecie odbędzie się sesja 
Rady Miejskiej w Ornecie.

Sesja rady miejskiej

Ambasadorem Polskiej Strefy Inwestycji zostały samorządy, a także przedsiębiorcy działający  
na Warmii i Mazurach
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